

Menighedsrådsmøde i Osted menighedsråd onsdag d. 18-06-2025 kl. 19,00

Vi mødes kl. 18,30 til spisning i præsteboligen !

HH er vært

Osted Menighedsråd		onsdag d.18-06-2025
Formand: Hans Høyer		
Til stede fra menighedsrådet:	HH, HBJ, HF, PPF, BIV, GPP, AMEN, AMEJ	
Andre:	BLL-BVP-POR-THP-HCK	
Afbud fra:	Ingen	

Dagsorden	Referent: HCK
1) Velkomst	Hans Høyer bød velkommen til menighedsrådsmødet. Anne-Mette havde inviteret ind i præstegården. Tak for det.
2) Godkendelse af dagsorden	Dagsordenen blev godkendt, med tilføjelser under nyt fra præsten punkt 4 e og f og kontaktpersonen punkt 7 c
3) Orientering fra formanden a) Indflytning i præstebolig, kontor forhold b) punkter til VM-møde, - deltagere: HH-PPF-THP	a) AMEN er nu flyttet ind i præsteboligen. Og kontoret er indrettet, men støjniveauet er lidt højt – dårlig akustik. Vi ser tiden an, og AMEN undersøger løsninger til støjdæmpning. b) Afbud fra THP – HH forsøger at få mødedato flyttet.

	Herudover skal HBJ, HH og HCK komme med et oplæg til ny form for afregning med VM, som MR skal godkende. c) HH indkalder til en kirkegårds vandring, bla. mhb. På håndtering af sten i lapidariet og udgåede gravsteder.
4) Orientering fra sognepræsten (AMEN) a) tidspunkt for højmesse b) Grøn kirkefestival c) Præstegårdshaven – Flagstang d) sommerarrangement i uge 28 e) Gospel koncert f) møder med skoler	a) Der foreslås at der udelukkende holdes højmesser, i samarbejde med Rorup/Glim pastorat. Fx kl. 9.30 i Rorup/Glim og kl. 11 i Osted Allerslev pastorat. MR mener at kl. 11 er for sent. Det seneste tidspunkt foreslås til at være 10.30. AMEN arbejder videre med dette forslag. b) Kirkefestival i Kr. Såby – 1- weekend i september. Vil Osted Sogn deltage i denne festival fra 2026. På forespørgsel fra Henriette Andersen (Herslev og Gevninge-Kornerup pastorat). Nogle fra MR vil deltage i arrangementet i år, for at se, hvad festivalen går ud på. c) AMEN ønsker ny flagstang til gårdspladsen, og nedlæggelse af flagstangen i præstegårdshaven. Dette bevilges af MR. AMEN sørger for at bestille denne nye flagstang. d) Børnekirke og lejrball – på fliser ved præstegårdshaven, onsdag d. 9/7-2025. e) Gospel koncert med gospel koret fra Sorø d. 22/10-2025 kl. 19 i Osted Kirke AMEN har efter mødets afslutning haft kontakt med Laura VM, der godt kan nå at få annonce med i VM.s blad, så de vil gerne have det som en fælles koncert. f) I sidst uge har AMEN holdt møde med Allerslev skole og i denne uge med Osted Skole omkring samarbejde. Begge skoler var meget interesseret i at deltage i alle de foreslåede arrangementer.

	250.000 til renovering af præstegårdshaven herunder ny træterrasse, herudover ny løvsuger anslået kr. 150.000, minilæsser anslået kr. 236.000 og diverse EL hånd værktøj. Priser kan variere, når der indhentes endeligt tilbud Dette er imødekommet og godkendt af Menighedsrådet.
7) Kirkeværg, kontaktperson samt udvalg for Helhedsplan (PPF-HF- GPP) a) medhjælp på kirkegården. b) aktiviteter i 2025 – bevilling ok c) personale møde	a) Der er ansat en ny gravermedhjælper pr. 3/7-2025 på 32 timer/uge. Kirkegård og præstegårdshaven skal måles op. Herefter kan der tages stilling om evt. yderligere personale på kirkegården. Også under hensyntagen til den øgede aktivitet med nye præster. Der arbejdes på evt. at finde en ekstra fast organist. Da Camilla er lidt presset på tiden. b) Der er sat gang i udførelse af helhedsplanen ift. Anlægsbevillingen 2025 c) Der er udarbejdet et forslag til forretningsorden for afholdelse af personalemøder. Denne blev godkendt af MR.
8) Orientering fra Præstegårdsudvalget a) Indflytningssyn med Provst 17/6 b) tillægslån til præstebolig	a) Der har været afholdt indflytningssyn i præsteboligen i går. Alt var fint – men der er lidt småting, der skal rettes op. John Veje udarbejder en rapport, som udleveres til menighedsrådet. Ros til MR for resultatet b) Der er bevilget tillægslån kr. 600.000 til renovering af præsteboligen fra Roskilde Stift. Afdragsprofil 5 år. Første afdrag juni 2026.

9) Orientering fra byggeudvalget vedr.: Graverbygning (HH-HFR-HBJ-THP) a) Mangler	a) Færdigt – bortset fra låger, brønd dæksler og eftersåning af græsset.
10) Orientering fra aktivitetsudvalget (BIV-PPF)	ikke yderligere.
11) Orientering fra medarbejderrepræsentanten	Intet nyt
12) Eventuel: a) Ny hjemmeside fra KAMC	a) Der skulle være sendt et link ud til enkelte medlemmer til den nye hjemmeside.
13. kommende møder Bemærk nye datoer. • 19-08-2025 vært HBJ kl. 17.30 • 16-09-2025 vært GPP kl. 17.30 • 14-10-2025 vært BIV kl. 17.30 • 11-11-2025 vært HF kl. 17.30 • 12-12-2025 vært kommer	
Hans Høyer (HH) Formand	Pernille p. Fellmann Næstformand og sekretær
Gitte P. Petersen (GPP) Kirkeværge og kontakt person	Hjarne B. Jensen Kasserer

Sognepræst Anne-Mette Nortvig (AMEN)	Birgit Vandtved (BIV)	Henrik Frandsen (HF)	
---	--------------------------	-------------------------	--